

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်
အချိန်နှင့်တပြေးညီထုတ်ပြန်နိုင်ရန်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဆုံးအကြိမ်မြောက် 'Microfinance Success Asia' အခမ်းအနား ကျင်းပပြုလုပ်မည်

အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးတက်ပြောင်းလဲလျက်ရှိသည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အသေးစား ငွေရေးကြေးရေး လုပ်ငန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အာရှနိုင်ငံများနှင့် ပြည်တွင်းမှ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ စုစည်းပြီး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများနှင့် အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်သွားမည့် လုပ်ငန်းနယ်ပယ်အတွင်း ဦးဆောင်အခမ်းအနား တစ်ခုကို ရန်ကုန်မြို့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ရန်ကုန်၊ မြန်မာ၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့ - အာရှ၏ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာသည့် စီးပွားရေးစနစ်အတွင်း အားလုံးပါဝင်နိုင်သော ဘဏ္ဍာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများမှာ တစ်စထက်တစ်စ အရှိန်ရလာပြီ ဖြစ်သောကြောင့် အာရှဒေသအတွင်းရှိ အတွေ့အကြုံရှိ အသေးစား ငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်း ကျွမ်းကျင်သူများမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက်မှ ၂၄ ရက်နေ့အထိ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ PARKROYAL ဟိုတယ်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ပထမဆုံး အကြိမ်မြောက် Microfinance Success Asia အခမ်းအနားတွင် လာရောက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြမည် ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ အသေးစားငွေကြေးလုပ်ငန်းကူညီမှုအသင်း (MMFA) ၏ လမ်းညွှန်မှုနှင့်အညီ စင်ကာပူအခြေစိုက် HBZ Events မှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် Microfinance Success Asia အခမ်းအနားသည် ထွန်းတောက်လာသော အာရှစီးပွားရေးစနစ်အတွင်း အသေးစားငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းနယ်ပယ်အား အဓိကထား ကျင်းပပြုလုပ်မည် ဖြစ်သောကြောင့် တက်ရောက်မည့် အဖွဲ့အစည်းများအတွက် ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ ဆွေးနွေးပွဲတစ်ခုနှင့် ဈေးကွက်တွင်း ထိပ်တန်းပြပွဲတစ်ခုအပြင် အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သေချာမှုရှိသော အခွင့်အလမ်းများ စသည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ပေးအပ်နိုင်သည့် အာရှဒေသအတွင်း တစ်ခုတည်းသော အခမ်းအနားတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။

အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ နယ်ပယ်အတွင်းရှိ ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှ ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ အထူးသဖြင့် အသေးစားငွေရေးကြေးရေး အဖွဲ့အစည်းများ (MFIs) ၊ SME နှင့် စွန့်ဦးတီထွင် လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အေဂျင်စီများ၊ ရပ်ရွာအခြေပြု အသေးစားနှင့် စီးပွားဖြစ်ဘဏ် လုပ်ငန်းများ၊ စိုက်ပျိုးတောင်သူ အဖွဲ့အစည်းများ၊ နည်းပညာ ကုမ္ပဏီများ၊ အတိုင်ပင်ခံ ကုမ္ပဏီများ၊ ဘဏ္ဍာရေး လုပ်ငန်းနယ်ပယ်ရှိ ကျွမ်းကျင်သူများ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ မိတ်ဖက်လုပ်ငန်းများ အပါအဝင် မူဝါဒ ချမှတ်သူ များနှင့် ဥပဒေအရ စောင့်ကြည့် စစ်ဆေးသူများစသည်ဖြင့် လာရောက် လေ့လာဆွေးနွေးသူပေါင်း (၁၅၀) ကျော် တက်ရောက်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ရှေ့ရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် စီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးတက်ပြောင်းလဲလျက်ရှိသည့် အသေးစား ငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုအတွင်းရှိ အကျိုးသက်ရောက်မှုများ

Microfinance Success Asia 2019 အခမ်းအနားကို “ရှေ့ရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် စီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် အရှိန် အဟုန်ဖြင့် တိုးတက်ပြောင်းလဲလျက်ရှိသည့် အသေးစားငွေရေးကြေးရေး လုပ်ငန်းတစ်ခုအတွင်းရှိ အကျိုး သက်ရောက်မှုများ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိ ပုဂ္ဂိုလ်များက အသေးစားငွေရေးကြေးရေး လုပ်ငန်းနယ်ပယ်အတွင်း အောင်မြင်မှု ရရှိနိုင်ရန် အရေးကြီးသည့် အချက်များနှင့် အခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းနိုင်မည့် နည်းလမ်းကောင်းများအား ဝေမျှသွားမည့် ဖိုရမ်တစ်ခု ပါရှိမည် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် အခမ်းအနားသို့ လာရောက် လေ့လာဆွေးနွေးသူများအတွက် မိမိတို့၏ ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုများကို နီးနှောဖလှယ်နိုင်မည့်အပြင် လုပ်ငန်းနယ်ပယ်အတွင်းရှိ ကဏ္ဍစုံမှ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီး မိတ်ဆက်တွေ့ဆုံနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။ HBZ Events ၏ Managing Director ဖြစ်သူ Herman Zaidin က “စီးပွားရေးအင်အား တောင့်တင်းခိုင်မာဖို့အတွက် အသေးစား ငွေရေးကြေးရေး လုပ်ငန်းနယ်ပယ်က အရေးပါတဲ့ ကဏ္ဍတစ်ခုအဖြစ် ရပ်တည်နေတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ အပါအဝင် ထွန်းသစ်စ အာရှနိုင်ငံတွေအတွက်တော့ တစ်ကယ့်ကို အချိန်ကောင်းမှာ ကျင်းပလိုက်တဲ့ အခမ်းအနားတစ်ခုပါ။ နိုင်ငံပေါင်း (၁၅) နိုင်ငံကျော်က ကိုယ်စားလှယ်ကြီးတွေ တက်ရောက်မယ့် အောင်မြင်မှုရဲ့ အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ် လာမယ့် အခမ်းအနားမှာ လာရောက် လေ့လာဆွေးနွေးကြဖို့ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးက သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိ ပုဂ္ဂိုလ်တွေ အားလုံးကို ဖိတ်ခေါ်လိုက်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

အခမ်းအနားတွင် ထည့်သွင်းဆွေးနွေးသွားမည့် အဓိက ခေါင်းစဉ်များမှာ အသေးစားငွေရေးကြေးရေး လုပ်ငန်း နယ်ပယ်အတွင်းရှိ စည်းမျဉ်းဥပဒေများအကြောင်း၊ MFIs အဖွဲ့အစည်းများ ရှေ့ရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် အထူး လိုက်နာကျင့်သုံးရမည့် အချက်များအကြောင်း၊ အသေးစားငွေရေးကြေးရေး ဝန်ဆောင်မှုများကို ဒေသ အလိုက် ယဉ်ကျေးမှု၊ လူမှုကျင့်ဝတ်စံနှုန်းများနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိစေရန် ဖန်တီးပေးခြင်းအကြောင်း၊ အသေးစား ငွေရေးကြေးရေး ဝန်ဆောင်မှုများကို ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းအကြောင်း အပါအဝင် မြန်မာ နိုင်ငံအသေးစားငွေရေးကြေးရေး ကဏ္ဍအတွင်း အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးရေး စသည်တို့ ဖြစ်ပါသည်။

DAWN Microfinance ၏ CEO နှင့် MMFA ICT Working Group ၏ Chair ဖြစ်သူ Mr. Gonzalo González A. က “မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ အလားအလာ အပြည့်အဝရှိတဲ့ နယ်ပယ်တွေ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာဖို့ နိုင်ငံအတွင်း အရေးကြီးလိုအပ်နေတဲ့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေ လုပ်ဆောင်နေတဲ့အချိန်ဖြစ်တာကြောင့် ဒီလိုမျိုး အခမ်းအနား တစ်ခု ကျင်းပဖို့ ဒီထက်ကောင်းတဲ့ အချိန်မရှိတော့ပါဘူး။ ဒါ့အပြင် စီးပွားဖြစ်ဘဏ်တွေနဲ့ အသေးစားငွေရေး ကြေးရေး အဖွဲ့အစည်းတွေ အပါအဝင် ဘဏ္ဍာရေးလုပ်ငန်း နယ်ပယ်ကြီးတစ်ခုလုံးက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ လိုအပ်နေ တဲ့ ကဏ္ဍတွေ၊ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းတွေနဲ့ စီးပွားရေးလမ်းကြောင်းတွေကို ပစ်မှတ်ထား ရှာဖွေနေကြတဲ့ အချိန်တစ်ခု

လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီ နယ်ပယ်တွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ဆိုတာ နောက်ဆုံးပေါ် နည်းပညာ အသစ်အဆန်းတွေ အပါအဝင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပက လက်ရှိလုပ်ကိုင်နေတဲ့ လုပ်ငန်းရှင်တွေနဲ့ အသစ်ဝင်ရောက်လာတဲ့ လုပ်ငန်းရှင် တွေအကြား ခိုင်မာမှုရှိပြီး တမူထူးခြားတဲ့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေကို အကျိုးရှိရှိ အသုံးပြုနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ကျွန်တော်တို့ အခုပြုလုပ်မယ့် အခမ်းအနားဟာ အဲဒီ နည်းပညာ အသစ်အဆန်းတွေ၊ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုတွေကို အကောင်အထည်ဖော် ဆွေးနွေးလုပ်ကိုင်နိုင်ဖို့ အရမ်းကောင်းတဲ့ အခွင့်အလမ်းတစ်ခုလို့ မြင်ပါတယ်” ဟု ဆိုသည်။

Myanmar Development Partners Co., Ltd ၏ Managing Director နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အသေးစားငွေကြေး လုပ်ငန်းကူညီမှုအသင်း၏ ခေါင်းဆောင်ပိုင်း အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဒေါ်ဖြူယမင်းမြတ် က “အခု အခမ်းအနားကို ပူးပေါင်းစီစဉ်တင်ဆက်ခွင့်ရတဲ့အတွက် ကျွန်မတို့ အဖွဲ့အစည်းကိုယ်စား ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်း ပြောကြား လိုပါတယ်။ ဒီအခမ်းအနားမှာ ကျွန်မတို့ အာရှနိုင်ငံက လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်တွေဆီက လက်တွေ့ကျတဲ့ အသေးစား ငွေရေးကြေးရေးဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းတွေနဲ့ ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ဗဟုသုတတွေ လေ့လာနိုင်မယ့်အပြင် ကျွန်မတို့ဘက်က သဘောထားအမြင်တွေကိုလည်း ထုတ်ဖော်မျှဝေနိုင်မှာဖြစ်လို့ တစ်ကယ့်ကို အရေးပါတဲ့ ပလက်ဖောင်းတစ်ခု တည်ဆောက်နိုင်လိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ အသေးစားငွေကြေးလုပ်ငန်း ကူညီမှုအသင်းနဲ့အတူ MDP Microfinance အနေနဲ့ ဒီ ဟောပြောဆွေးနွေးပွဲတွေမှာ မျှဝေခဲ့တဲ့ အလေ့အကျင့် ကောင်းတွေကို ကျွန်မတို့ ရှေ့လျှောက် ဆောင်ရွက်သွားမယ့် မူဝါဒ စည်းရုံးလှုံ့ဆော်ရေး လုပ်ဆောင်ချက်တွေ မှာ ဆန်းစစ်အဖြေထုတ်ဖို့ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုအဖြစ် အသုံးပြုသွားမယ့်အပြင် မြန်မာ့အသေးစားငွေရေးကြေးရေး လုပ်ငန်းနယ်ပယ် ပိုအားကောင်းခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ပြီး လိုအပ်နေတဲ့သူတွေအတွက် ပိုကောင်းတဲ့ ဝန်ဆောင်မှု ပေးအပ်ရာမှာ ပြန်လည် အသုံးပြုသွားမှာပါ” ဟု ပြောသည်။

Microfinance Success Asia အခမ်းအနား၏ Premier Sponsor ဖြစ်သည့် Southtech ၏ Group Managing Director ဖြစ်သူ Syed Mamnun Quader က “Southtech အနေနဲ့ ၁၉၉၆ ခုနှစ်ကတည်းက MFIs အဖွဲ့ အစည်းတွေနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဘဏ်တွေနဲ့အတူ သန်းပေါင်းများစွာသော လူတွေရဲ့ ဘဝနေထိုင်မှု တိုးတက် မြင့်မားဖို့ မှန်ကန်တဲ့ အထောက်အကူပြု ပစ္စည်းတွေ၊ နည်းပညာတွေ၊ အကြံပြုချက်တွေနဲ့ သင်တန်းတွေ ပေးပြီး ပံ့ပိုးကူညီခဲ့တာပါ။ မြန်မာနိုင်ငံမှာတင် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ နည်းပညာလုပ်ဆောင်ချက်တွေကနေ ပြည်သူပေါင်း တစ်သန်းကျော်အတွက် အကျိုးပြုနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်တာကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံက MFIs အဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ အဖွဲ့ဝင်တွေ တိုးတက်ကြီးပွားစေဖို့ အကူအညီပေးနိုင်မယ့် နေရာတစ်နေရာမှာ ရောက်ရှိနေပါပြီ။ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးက သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိ ပုဂ္ဂိုလ်တွေကို အရှေ့တောင်အာရှမှာ ကိုယ့်ရဲ့ စီးပွားရေး တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်နိုင်မယ့် အခွင့် အလမ်းတွေကို ရှာဖွေဖို့ ဒီ အခမ်းအနားမှာ လာရောက်လေ့လာကြပါလို့ ဖိတ်ခေါ်လိုက်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

Musoni ၏ CEO ဖြစ်သူ Cameron Goldie-Scot က “ရန်ကုန်မှာ ပထမဆုံးအကြိမ်ကျင်းပမယ့် Microfinance Success Asia ဆွေးနွေးပွဲမှာ အခုလို ပါဝင်ခွင့်ရတဲ့အတွက် အရမ်းစိတ်လှုပ်ရှားမိပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံက MFIs အဖွဲ့အစည်းတွေအတွက် နည်းပညာအထောက်အပံ့တွေ ရယူဖို့၊ ပိုပြီး ထိထိရောက်ရောက် လုပ်ဆောင်ဖို့နဲ့ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် တိုးချဲ့လုပ်ဆောင်နိုင်ဖို့ ကြီးမားတဲ့ အခွင့်အလမ်းတစ်ခု ရရှိနိုင်တဲ့အချိန်ဖြစ်တဲ့အတွက် ဒီ အခမ်းအနားက တစ်ကယ့် အချိန်ကောင်းမှာ ကျင်းပလိုက်တာပါပဲ။ MFIs အဖွဲ့အစည်းတွေကို ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်နဲ့ ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်မယ့် နည်းလမ်းမျိုးစုံနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးသွားမယ်လို့ စီစဉ်ထားပါတယ်။ ပြီးတော့ Musoni အနေနဲ့ ပြည်တွင်းက မိတ်ဖက်လုပ်ငန်းဖြစ်တဲ့ ThitsaWorks နဲ့အတူ မြန်မာနိုင်ငံက MFIs အဖွဲ့အစည်းအချို့ကို ဘယ်လို ပံ့ပိုးကူညီပေးနေလဲဆိုတဲ့ အတွေ့အကြုံတွေကို အဓိကဝေမျှသွားမှာပါ” ဟု ဖြည့်စွက် ပြောကြားခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် Associate Sponsor အဖြစ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် Software Group ၏ Regional Director Asia Pacific ဖြစ်သူ Alison Grün က “မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ တိုးတက်လာနေတဲ့ အသေးစားငွေရေးကြေးရေး လုပ်ငန်းနယ်ပယ်မှာ အသေးစားနဲ့အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေအတွက် အလားအလာကောင်းတွေ ပိုမို ရရှိ လာအောင်နဲ့ ပိုပြီး အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမယ့် စီးပွားရေးစနစ်တစ်ခုပေါ်ရောက်ဖို့ လမ်းဖောက်ပေးနိုင်အောင် အားပေးထောက်ပံ့လျက် ရှိပါတယ်။ လက်ရှိမှာတော့ ကျွန်တော်တို့ ဖူ(လ်)လတန် မြန်မာ၊ Early Dawn Microfinance တို့နဲ့ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိပါတယ်။ ဒစ်ဂျစ်တယ် ဘဏ်ဝန်ဆောင်မှု ပလက်ဖောင်းတစ်ခုပေါ်မှာ အခြေပြုထားတဲ့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ နည်းပညာ လုပ်ဆောင်ချက်မျိုးစုံနဲ့ အခြား MFIs အဖွဲ့အစည်းတွေကိုလည်း ပိုပြီး ပံ့ပိုးကူညီပေးနိုင်ဖို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ Software Group အနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အားလုံးအသုံးပြု နိုင်တဲ့ ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှုတွေ ပိုမိုရရှိလာအောင် အကောင်အထည်ဖော်ရာမှာ တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ဖို့ ThitsaWorks နဲ့အတူ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စွာ ပူးပေါင်းလုပ်ကိုင်နေပါတယ်။ Microfinance Success Asia 2019 မှာ ပါဝင်ပြီး အခုထက်ပိုများတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေကို သူတို့ရဲ့ ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်ဆီသို့ ကူးပြောင်းရေး ခရီးစဉ်မှာ ပံ့ပိုးကူညီပေးသွားဖို့ မျှော်လင့်ထားပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

စဉ်ဆက်မပြတ် ပြောင်းလဲလျက်ရှိပြီး အရှိန်အဟုန်နှင့် တိုးတက်လာနေသည့် အသေးစား ငွေရေးကြေးရေး လုပ်ငန်းနယ်ပယ်အတွင်း ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ် ရယူအသုံးချနိုင်မှုမှာ အဓိကကျသော သဘောတရားများအတွင်း တစ်ခုအပါအဝင် ဖြစ်သည်နှင့်အညီ စာရင်းပေးသွင်းထားသည့် ကိုယ်စားလှယ်နှင့် မိတ်ဖက်လုပ်ငန်းရှင်များသာ တက်ရောက်နိုင်မည့် Microfinance Success Asia 2019 အခမ်းအနားတွင် Android နှင့် Apple ပလက်ဖောင်း နှစ်ခုစလုံးမှ ရယူနိုင်မည့် ကိုယ်ပိုင်သီးသန့် app တစ်ခုရှိသော အာရှဒေသ၏ ပထမဦးဆုံး အခမ်းအနား ဖြစ်ပါသည်။ အခမ်းအနားတွင် live polls ၊ အမေးအဖြေ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်သုံး ပွဲအစီအစဉ်နှင့် လမ်းညွှန်တို့ အပြင် စပွန်ဆာနှင့် ပြပွဲပြသသူများအတွက် အက်ပလီကေးရှင်းမှတစ်ဆင့် ကစားပွဲများ ပြုလုပ်ပေးနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများ စသည်ဖြင့် တက်ရောက် လေ့လာဆွေးနွေးသူများနှင့် ပိုမို ထိတွေ့မှုရရှိစေပြီး အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ

အသုံးပြုနိုင်သော နည်းပညာ လုပ်ဆောင်ချက်များ ပါရှိမည်ဖြစ်သည်။ အဆက်အသွယ်အသစ်များ အလွယ်တကူ ဖန်တီးရယူနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး အက်ပလီကေးရှင်းအတွင်း ဆက်သွယ်ချိတ်ဆက်နိုင်မည့် လုပ်ဆောင်ချက်များ ထည့်သွင်းပေးထားသောကြောင့် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးမှုများကို လွယ်ကူချောမွေ့စွာ ပြုလုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရှိ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းနယ်ပယ်

တစ်ကမ္ဘာလုံး အတိုင်းအတာအရ လူပေါင်း (၁.၇) ဘီလီယံမှာ ဘဏ်ဝန်ဆောင်မှု အသုံးပြုခြင်း မရှိကြပါ။ အာရှ နိုင်ငံများတွင် ဘဏ်အကောင့်တစ်ခု (သို့မဟုတ်) ချေးငွေရယူနိုင်သည့် credit line တစ်ခု (သို့မဟုတ်) ငွေကြေး ဝန်ဆောင်မှု အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုထံမှ ချေးငွေ စသည်ဖြင့် အသီးသီးရရှိထားသူဦးရေတွင် အရွယ်ရောက်ပြီးသူ (၂၇) ရာခိုင်နှုန်းအောက်နှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းပေါင်း (၃၃) ရာခိုင်နှုန်းသာ ရှိပါသည်။¹ မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံ လူဦးရေ၏ (၂၆) ရာခိုင်နှုန်းသာ ဘဏ်ဝန်ဆောင်မှု အသုံးပြုလျက်ရှိကြောင်း ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ Global Findex တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။²

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဦးရေသန်းပေါင်း (၈.၈) သန်းမှာ ကိုယ်ပိုင် စီးပွားရေးတစ်ခုစီ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြပြီး အဆိုပါ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ (၅၆) ရာခိုင်နှုန်းမှာ ငွေစု/ ငွေသိမ်း အကောင့်တစ်ခု ပြုလုပ်ထားခြင်း မရှိဘဲ အသေးစား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ (၇) ရာခိုင်နှုန်းသာ ချေးငွေရယူနိုင်သည့် credit line တစ်ခုရှိထားကြောင်း တွေ့ရှိ ရပါသည်။ UNCDF ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်အရ (၅၂) ရာခိုင်နှုန်းသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှာ ငွေကြေး ဝန်ဆောင်မှုသည် ငွေရေးကြေးရေး အခက်အခဲဖြစ်သည့်အချိန်မှသာ ရယူနိုင်သည်ဟု သတ်မှတ်ထားကြသည်။³ အထူးသဖြင့် ဝင်ငွေနည်းပါးပြီး လူဦးရေအများစု နေထိုင်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော ကျေးလက်ဒေသများတွင် မြန်မာ နိုင်ငံရှိ သမားရိုးကျဘဏ်ဝန်ဆောင်မှုပုံစံများပေါ် ယုံကြည်မှုနှင့် သဘောပေါက်နားလည်မှု လျော့နည်းနေခြင်းမှာ ကာလရှည်ကြာစွာ အမြစ်တွယ်နေခဲ့ပြီ ဖြစ်သည်။

မကြာသေးမီက မြန်မာနိုင်ငံသည် နည်းပညာအသုံးချမှုပုံစံ တစ်ဟုန်ထိုး တိုးတက်ပြောင်းလဲလာရာမှ အကျိုး ကျေးဇူးများစွာရရှိခဲ့ပြီး စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းများစွာ ရရှိနိုင်သော နောက်ဆုံးကျန်ရှိသည့် နယ်ပယ်များအတွင်း တစ်ခုအပါအဝင်အဖြစ် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အသိအမှတ်ပြုလာကြပြီ ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံ၏ အသေးစား ငွေရေး ကြေးရေးလုပ်ငန်းနယ်ပယ် အခြေတည်စာချိန်တွင် လျင်မြန်စွာ တိုးတက်ပြောင်းလဲလျက်ရှိနေပြီး အသေးစား ငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းများအား ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချရေး၊ စီးပွားဥစ္စာနေတိုးပွားစေရန် ဖန်တီးရေးနှင့် စီးပွားရေးစနစ် တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးတို့ကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်သူများအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ရန် ဈေးကွက်အတွင်း ကြီးမားသော အခွင့်အလမ်းပေါင်းများစွာ ပေးအပ်လျက် ရှိပါသည်။

¹ Meghana Ayyagari & Thorsten Beck, 23 December 2015, [Financial Inclusion in Asia: An Overview](#)
² Global Findex – World Bank Group, 2018, [Myanmar](#)
³ UNCDF, 4 April 2018, [Infographic Country Brief: Myanmar](#)

Microfinance Success Asia သို့ တက်ရောက်လိုပါက <https://microfinancesuccess.com/register-now> တွင် လေ့လာနိုင်ပါသည်။ စပွန်ဆာ (သို့မဟုတ်) ပြွဲပြသသူအဖြစ် ပါဝင်လိုပါက info@hbzevents.com သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

- ပြီး -

Microfinance Success Asia 2019 အကြောင်း

Microfinance Success Asia အခမ်းအနားသည် ထွန်းတောက်လာသော အာရှစီးပွားရေးစနစ်အတွင်း အသေးစားငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းနယ်ပယ်အား အဓိကထားပြီး ကျင်းပပြုလုပ်သည့် အာရှဒေသအတွင်း တစ်ခုတည်းသော အခမ်းအနားတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားသည် အာရှဒေသအတွင်းရှိ အဖွဲ့အစည်း များမှ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် အသေးစားငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းနယ်ပယ်မှ လုပ်ငန်းရှင်များစွာကို အတူတကွ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းချိတ်ဆက်ပေးနိုင်မည့် ပလက်ဖောင်းတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ Microfinance Success Asia 2019 အခမ်းအနားကို HBZ Events Pte. Ltd က ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စွာဖြင့် ကြီးမှူးကျင်းပခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ HBZ Events သည် (၁၀) နှစ်ကျော်ကာလအတွင်း နိုင်ငံပေါင်း (၁၅) နိုင်ငံကျော်တွင် B2B ဆွေးနွေးဟောပြောပွဲ (၁၀၀) ကျော်အား အောင်မြင်စွာကျင်းပပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သော အတွေ့အကြုံပြည့်ဝသည့်အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ အသေးစားငွေရေးကြေးလုပ်ငန်းကူညီမှုအသင်း (MMFA) အကြောင်း

မြန်မာနိုင်ငံ အသေးစားငွေရေးကြေးလုပ်ငန်းကူညီမှုအသင်း (MMFA) သည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဌာနထံမှ အကျိုးအမြတ်ရယူခြင်းမရှိသည့် အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် တရားဝင်လိုင်စင်ရရှိခဲ့ပါသည်။ အသေးစားငွေရေးကြေး လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ (ဘဏ်များ၊ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများ စသည်ဖြင့် မှတ်ပုံတင်ပြီးသော အသေးစားငွေရေးကြေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းများ)နှင့် အခြားသော သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ စုစည်းထားသည့် နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အသင်းကြီးဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဘဏ် လုပ်ငန်းနှင့် ထိတွေ့မှုမရှိသေးသော ပြည့်စုံမှုမရှိသည့် ပြည်သူများအတွက် ၎င်းတို့ တတ်နိုင်မှုရှိပြီး သင့်တင့် လျောက်ပတ်သော ငွေရေးကြေးဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများ ပံ့ပိုးပေးနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေပါသည်။

MMFA သည် အသင်းသားစုံညီ အစည်းအဝေးများ၊ ကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်သော လုပ်ငန်းအဖွဲ့ အစည်းအဝေး များ၊ ပြည်တွင်း ပြည်ပမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးအေဂျင်စီများ၊ လုပ်ငန်းမိတ်ဖက်များနှင့်ပူးပေါင်းပြီး အသင်းဝင်များအတွက် မွမ်းမံသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်း၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပပေးခြင်းနှင့် MFIs အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အသေးစား ငွေရေးကြေးလုပ်ငန်းကဏ္ဍတစ်ခုလုံးကို ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေမည့် စည်းရုံးလှုံ့ဆော်မှုများအား ကြီးမှူးဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါသည်။

သတင်းမီဒီယာများ ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းလိုပါက -

Chilli Agency

မနှင်းနုလွင်

M: +959 4522 33305

E: hninnulwin@chilli.agency

ကိုကျော်ရှုဝါ

M: +959 4210 12974

E: joshualabya@chilli.agency